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ČESKO: Po pádu Afghánistánu hrozí, že se tamní radikálové dostanou snadno do Evropy,
varoval umělec a aktivista Daniel Landa v rozhovoru s Ondřejem Tesárkem vystupujícím
pod přezdívkou „Bratříček“. Připomenul, že se v zemi sám snažil připomenout místním
jejich minulost před příchodem Arabů, ale i kvůli diskreditační kampani, kterou na něj
měly šířit české úřady, prý byl nakonec rád, že „si zachránil řiť“. Vyjádřil se i k očkování či
dnešnímu vnímání vlastenectví.

Landa míní, že nyní hojně mizí „duch“ – za ten považuje symboly, naše dějiny a jakési národní cítění,
současnost nás prý vrací do doby před národním obrozením. „Český živel krněl, snažili se nám
namluvit, že nemáme dějiny, že jsme vlastně takoví pitomečkové… že jsme Němci vlastně…,“ říká a
představuje svůj projekt, který zahrnuje rozhovory na téma obrozenců, ale také současnosti. Landa
zmínil, že je důležité hovořit kupříkladu o naší krajině či proč bychom kupříkladu měli zůstat u
koruny a neměnit ji za euro. Vlastenectví se dnes prý zaměňuje za „primitivismus“.

Upozorňuje, že se dnes neinvestuje od elit do obyčejných lidí. „Mluvil jsem teď s některými bohatými
lidmi i kvůli odporu, který připravujeme, a jeden z nich řekl, že obyčejní lidé jsou hloupí… to mě
pěkně dožralo a zeptal jsem se: ‚Co jsi udělal, aby hloupí nebyli?‘“ zaznělo.

Koronavirová situace umělce přinutila přemýšlet nad tím, že bude své názory šířit v politice, shrnuje,
že mu po oznámení přemýšlení nad vstupem do politického života přicházelo množství nabídek,
nakonec ale všechny nabídky odmítl.

Vadí mu, že je nucený nechat se očkovat, přestože to podle vlastního mínění nepotřebuje. Jmenoval,
že se stará o své zdraví, a „i když má v sobě napíchaný kdejakej sajrajt“, protože jezdil hodně po
světě a dává si mnohé očkovací látky dobrovolně, tak mu na očkování proti koronaviru vadí hlavně
to, že je k vakcinaci nucený. „Nutí mě očkovat se navíc před nemocí, která není úplně mor…,“
podotkl.

Došlo i na Afghánistán. Landa ukázal na buddhistickou minulost země. „A oni se tak i cítí, akorát jim
to bylo Araby ukradeno…,“ podotkl. Ke své cestě do země nastínil, že se jej čeští představitelé snažili
zdiskreditovat, měli prý ukazovat tamní vládě jeho fotografie z představení, aby se s ním místní
nebavili. „Nosil jsem tam podklady s českými firmami, ale nic z toho nevyšlo, nakonec jsem byl rád,
že jsem si zachránil řiť,“ padlo k věci.

V Afghánistánu prý chtěl místní probudit a připomenout jim jejich minulost, to se nemělo také
povést, a také proto to mělo v zemi dopadnout tak, jak to dopadlo. Landa varuje, že po ovládnutí
státu Tálibánem nám nyní mohou z Afghánistánu proudit teroristé do Evropy.

Celý rozhovor můžete zhlédnout zde:
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